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ČESKO: Lidem je potřeba říkat pravdu. Když se naočkují, a řeknete jim, že je to stejně k ničemu,
nejspíš se nikdo očkovat už nepůjde. V pořadu Interview na CNN Prima NEWS to řekl prezident
České stomatologické komory Roman Šmucler. Politici podle něj veřejnost účelově děsí a mají ji za
„nedisciplinovanou bandu“. „Češi tam, kde to dávalo smysl, disciplinovaní byli,“ řekl Šmucler.

„Je to zvláštní. Když jsem působil v Ústředním krizovém štábu, pořád se říkalo: ,Musíme lidem říkat,
že to je horší, musíme je strašit‘. Nemám to jako lékař rád. Mám rád, když se lidem říká pravda, když
se jim říkají komplikace, jaké jsou. Mám k nim úctu, vím, že si to dokáží přebrat. Když lidem říkáte
nesmysly, potom vás neposlouchají, ani když říkáte dobré věci,“ prohlásil Šmucler ve vysílání na
CNN Prima NEWS.

Podle něj taková slova ve vysoké politice zazněla několikrát. „Je to neúcta k českému národu. Mnoho
politiků má pocit, že Češi jsou nedisciplinovaná banda, která je potřeba vyděsit. Vždycky jim říkám,
že jsem se moc nesetkal s takovou disciplinovaností ve světě. Češi tam, kde to dávalo smysl, byli
disciplinovaní,“ mínil stomatolog.

Čechům podle stomatologa dochází, že se covid bude dál přenášet, ale vědí, že je dobré, když se
naočkují, protože se tak ve většině případů chrání před těžkým průběhem nemoci. „Prostě se
rozhodli, že budou žít ne pro covid, ale s covidem. Ten covid tu bude navždy,“ zdůraznil Šmucler.
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Politici se bojí udělat chybu, míní Šmucler
Důvod, proč politici chtějí veřejnost nadále „děsit“, je podle Šmuclera především ten, že se „bojí
udělat chybu“. „Teď jsou volby, média jsou tvrdá. Politici, zejména ti vládní, se bojí udělat chybu. Je
tu zbožněná teze, že loni v létě jsme udělali strašnou chybu, že jsme tu nenosili roušky. Já vím, jak se
nosily, nebo nenosily v západní Evropě. Italové měli roušky většinou na rameni v době, kdy je měli
nosit venku,“ popsal šéf stomatologické komory.

Ochrana dýchacích cest má podle něj smysl ve vnitřních prostorách, kde se virus skutečně šíří.
„Venku to smysl nemá,“ uvedl Šmucler. „Medicína by si měla zachovat etiku. Lidé by měli mít pocit,
že jim chceme pomáhat. Nebudeme říkat, co není pravda,“ apeloval stomatolog.

„Lidé musí cítit, že jim dáváme pomocnou ruku, musí mít pocit, že jsme ti lékaři. Já chci být ten
lékař. Chci, aby v nás lidé měli důvěru, to je důležité,“ dodal Šmucler. Lidé, kteří se již naočkovali
proti covidu, by tak například podle něj měli mít možnost již normálně žít.

 

Šmucler: Češi budou spolupracovat, jen je potřeba je neděsit
Šéf stomatologické komory hovořil také o mutaci delta. „Šíří se to rychle, bude se to šířit, protože
koronavirus prostě nezmizí. Každý seriózní lékař vám tohle řekne. Je to politická otázka. Lidé jsou
vyděšení a politici, objektivně se to po nich i chce, musí reagovat na nálady ve společnosti,“ uvedl
Šmucler.

„Delta je mezi námi, potom přijde další virus. Kdyby přišlo něco špatného, zavedeme nějaká tvrdá
opatření nepochybně během tří, čtyř hodin. Kdyby to bylo zlé, nepochybuji, že Češi budou
spolupracovat, budou dělat vše, protože se bojí. Je jen potřeba je neděsit. Z druhé strany, když dnes
lidem řeknete ,Ty jsi se očkoval a ono je to stejně pro kočku‘, budou se očkovat? Asi ne,“ mínil šéf
stomatologické komory.

Podle něj je epidemie v současnosti také otázkou důvěry veřejnosti. „V tuto chvíli na to většina lidí
v Česku nevěří. Chodí bez roušek. Vláda je ale relativně přísná. Ti, co jsou vyděšení, úzkostní, mají
nějaké uklidnění. Musíme si říct, jestli chceme žít pro covid, jestli to bude celé naše bytí, nebo se
s tím naučit normálně fungovat,“ sdělil stomatolog.

V současnosti měl každý zájemce možnost se nechat očkovat. Ti, kteří nechtěli, nesou podle
Šmuclera určité riziko. „To patří k životu. Když jdu plavat, riskuji, že dostanu křeč, infarkt a utopím
se, když jedu autem, riskuji, že se zabiji. Vždycky neseme v životě kus rizika. Představa, že zrovna u
tohoto viru riziko udržíme na nule, je absurdní,“ dodal Šmucler.
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